
Styrelsemöte nr 29 
 
Den 7 oktober hålls NOVAs styrelsemöte på Arlanda i möteslokalen Lockheed, kl 10.00 - 
15.00. 
 
Föredragningslista   

Pkt Tid Innehåll 
1 10.00 Mötets öppnande  
2 10.05 Föregående mötes protokoll (nr 28, 27-28 maj 

2002) samt godkännande av föredragningslistan. 
3 10.20 Orienteringspunkter (Paul Jensén) 
a   Årsberättelse 
b   Utvärdering av MSc utbildning i agroekologi. 
c   Lägesrapport Nordic School for Biosystems 

Engineering 
d   Lägesrapport NOVA-BOVA 
e   Lägesrapport NOVA-DC 
f   Hemsida/poster koncept 
  10.50 Kaffe/bensträckare 
4 11.00 NMR rapporten "Et nordisk forsknings- och 

utdannelserom for jord- og skogsbruk: Innehåll, 
beslut och uppföljning" (Paul Jensén) 

  12.00 Lunch 
5 13.00 Uppföljning av aktiviteter 2001-2002 samt 

utblickmot 2003-2004 (Knut Wålstedt) 
6 13.45 NOVA konferensen 2003 (Paul Jensén) 
  14.20 Kaffe/bensträckare 
7 14.30 Styrelsemöten under 2003 samt början av 2004 

(Paul Jensén) 
8 14.45 Övrigt 
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NOVA Universitetet                    Styrelsen   
            Möte nr. 29 

 
Styrelsemöte 
 
Plats: Arlanda 
Tid: 7 oktober 2002   
 
 
Närvarande:  
 
Kim von Weissenberg Ordf, HU-AF 
Per Holten-Andersen KVL  
Hannu Saloniemi HU-VF 
Knut Hove NLH   
Lars Moe NVH 
Ann-Kristin Bylund SLU 
Magnus B Jonsson LBH 
Maria Andrén NSF 
 
 
Övriga 
Paul Jensén NOVA rektor 
Knut Wålstedt Central NOVA koordinator, sekreterare 
Caroline Haga Koordinator, HU-VF 
 
  
 
1. Ordföranden önskade välkomna och förklarade mötet 

öppnat.  Mötet godkände dagens föredragningslista. 
 

1. Mötet öppnas 

  
2. Föregående mötes protokoll godkändes. 
 
Kommentar till punkt 7.  Punkten handlar om administrativa 
problem och gruppen skall bestå av ekonomer i 
administrationen. Material om OH-kostnaderna är ännu ej 
färdigt. 
 
Punkt 8. Kartläggning förbered, den gäller utbildning av egna 
högre befattningshavare såsom prefekter, dekaner m.fl. 
Observera ”mognadsgraden” vid de olika universiteten. Ämnet 
ligger något avsides från NOVAs verksamhetsidé. 
Uppmärksamma även olikheter beträffande lagregler.   
 
Fortsatt förvirring om begreppen Master och Magister, 1- eller 
2-åriga. Jämför friheten inom ramen för Bologna-samarbetet. 
Kommer att klarläggas i Manualen. 

 

2. Föregående mötes prot. 
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3. Meddelanden 

a) Samtal om årsredovisningen. Oklarhet om begreppet 
”avgiftsfinansiering”. Har troligen blivit fel. Svårt att 
jämföra studentantalet, nästa år bör vi ha med antal 
utförda prestationer. 

b) Kort om utvärderingen av MSc-program i agroekologi. 
Material utdelades. 

c) Information om arbetet med Nordic School of Bio-
systems Engineering (NSBE) (tidigare 
NSA(Agricultural)E). Material utdelades. Har beviljats 
100.000  NOK från NorFA som delfinansiering av 
workshop. Skall avrapporteras i februari 2003.                   
-Kort information från SLU. Öppen ingång med 
specialisering. I viss utsträckning samordnat med 
NOVA.          –Viktigt med stark knytning till de 
nationella processerna. –Förvirring i förhållande till 
uppdraget enligt NLH. Hur är det samordnat med arbetet 
i NLH? Måste klaras ut.    –Observera att NOVA-
konceptet gäller MSc-nivån, de två sista åren (SLU det 
sista?). 

d) Lägesrapport om NOVA-BOVA arbetet. Styrelsen bör 
ha en principdiskussion om arbetets inriktning, t.ex. vid 
majmötet 2003. 

e) Lägesrapport om uppdrag till grupp att göra kartläggning 
av arbetet inom NOVA DC-området. Start jan 2003, klar 
aug 2003. Gruppen föreslås bestå av fd rektorerna Bent 
Schmidt-Nielsen, Roger Abrahamsen och Mårten 
Carlsson. 

f) Information om arbetet med hemsida/poster. Bra om det 
är lätt att nå NOVAs hemsida från respektive universitet. 
Varje universitets logo bör synas på hemsidan. 
 

3. Meddelanden 

  
4.  NMR rapporten 
 

NOVA rektor redogjorde för NMR utredningen och 
resultatet i rapporten. 
 
Observera att det är lantbruksdep/ministerierna som ansvarar 
för fortsatt implementering och finansiering. 
 
Hur har rapporten tagits emot i de olika länderna? Vad är 
den politiska viljan? Måste stödjas med pengar eller regler. 
Svårt få gemensamma regler, inga nya pengar. Pengar i ett 
gemensamt nordiskt forskningsråd enda möjligheten. Inga 
nya utredningar/områden inom NOVA om det inte finns 
tydlig politisk vilja att finansiera. Viktigare få resultat. 
 

4. Utredning från 
Nordiska Ministerrådet 
(NMR). 
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Observera att flera förslag i utredningen är rena NOVA 
projekt, NMR ev. beredd ge finansiering. 
 
NOVA rektor betonar vikten av signaler inom de enskilda 
universiteten för att nå resultat i NOVA arbetet. 
 
För att kunna förpliktiga sig hemma krävs att NOVA 
koncentrerar sig på några få områden som styrelsen tror på. 
 
Viktigt att NOVA fortsatt arbetar i utredningen och får fram 
nya medel. Viktigt koncentrera sig på problemen med de 
administrativa svårigheterna. 
 
För liten vikt i rapporten på grundutbildning. Starkare 
inställning från NOVA.  
 
NOVA har bidragit till att få med fokus på utbildning. De 
flesta modellområdena är inriktade på undervisning, enbart 
eller i kombination med forskning. 
 
Förslag att NOVA rektorerna gör en prioritering av 3-4 
områden för nordiskt samarbete, om det finns politisk vilja 
inom NMR att satsa pengar. 
 
Viktigt att få till ett nordiskt samarbete inom NOVAs 
områden, skulle kunna vara till fördel att kunna visa detta. 
 
NOVAs verksamhetsplan en viktig fråga att föra fram i 
utredningen. 
 
Styrelsen anser att frågan om nya medlemmar måste beredas 
och tas upp vid ett senare tillfälle.  
 
Vi måste vara tydligare i användningen av begreppet 
grundutbildning, kanske skall vi i fortsättningen använda 
begreppen BSc och MSc. 
 
Beslut:  
-styrelsen ger NOVA rektor i uppdrag att fortsätta arbetet i 
den efterföljande ad hoc-gruppen som skall tillsättas av 
NMR,  
-styrelsen betonar där behovet av resurser till grund-
utbildningsområdet (BSc- och MSc-) och studentutväxling, 
-rektorerna inventerar tillsammans några olika områden som 
lämpar sig för satsning på spetskompetens, styrelsen 
diskuterar detta vid sitt nästa möte i januari 2003. 

 
  
5. Uppföljning av aktiviteter 2001-2002 och utblick mot 2003-

2004 
5. Uppföljning 
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Kort redogörelse för pågående verksamhet och tankar om 
kommande års verksamhet. 
 
Starka funderingar från styrelsen angående förbruket av 
medel.  Observera att NOVA inte bekostar driften av 
grundutbildningskurser, i jämförelsen mellan insatser i 
forskarutbildning resp grundutbildning (BSc-/MSc-). 
 
Finns det anledning flytta del av årets överskott till 2003? 
 
Kan vi göra en ytterligare prioritering av de föreslagna 
projekten så att det blir ännu tydligare satsning på 
grundutbildning (främst MSc-). 
 
Ser ej projekt med satsningar på strukturella frågor.  
 
Efterlyser en aktivitetsplan som grundlag för fortsatta 
diskussioner. 
 
Blockunderv på NLH (interna planer) 
3 veckor i aug, 
                 jan 
5 veckor i juni 
 
Viktiga temaområden att arbeta vidare med. 
 
Distansundervisning bör vara en av NOVAs prioriterade 
områden. 
 
Förslag: att 250.000 euro överförs till nästa år men att KUF 
ges rätten av disponera medel ur nästa års budget.  
 
Styrelsen kan acceptera en tillfällig överföring, men 
understryker att NOVAs verksamhetsnivå 2003 skall vara 
oförändrad. 
 
Beslut: 
KUF och NOVA rektor disponerar 100.000 euro för beslut 
under 2002. Ytterligare max 100.000 euro får disponeras av 
2003 års budget redan under 2002, om särskilda behov 
skulle föreligga. Således skall 250.000 euro föras över som 
finansiering av verksamheten 2003. Total inbetalning från 
medlemmarna under 2003 blir då 490.000 euro. 
 
Innebörden av detta skall vara att NOVAs verksamhetsnivå 
2003 skall hållas oförändrad, till viss del finansierad av 
överskott från 2002. 
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6. NOVA konferensen 2003 
 

Kort redovisning av program för konferensen. 
 
Gärna en presentation av NOVAs strategiplan m.m  Bör 
presenteras av NOVA rektor, gärna med uppbackning från 
någon av rektorerna.  
 
Eventuell förslag till resolution måste först diskuteras i 
styrelsen. 
 
Jämförande analys av de olika punkterna i Bologna-
processen. 
 
Styrelsen tvekar att diskutera språkfrågan. Vart vill vi nå? 
 
Bör vi sätta fokus på de administrativa problemen? Är det så 
enkelt att vi bara behöver en gemensam period? 

 
Idé om workshopen – diskutera problem i de redan 
befintliga arbetsgrupperna/nätverken, bra om man kan dela 
med sig av erfarenheter till andra. 
 
Ämnena bra som work-shopämnen. 
 
Anvisa flyg hem, ordna transport som passar.   
 
Beslut: 
-sekretariatet arbetar vidare med konferensupplägget i 
enlighet med diskussionen och presenterar ett detaljupplägg 
till mötet i januari 2003. 

6. NOVA konferensen 

  
7.  Styrelsemöten under 2003/2004 
 

Förslag att vi möts även i januari. Överväga att istället ta 
maj-mötet per video.  
 
Beslut: 
20 jan 2003, på KVL, huvudtema strategi- och 
verksamhetsplan. 
 
12 ma 2003, per video, alt i Helsingfors. 
 
Sekretariatet eftersträvar att lägga NOVA styrelsemöte på 
eftermiddagen den 1 oktober 2003 och NOVA BOVA 
rektorsmöte på förmiddagen den 2 okt, i samband med 
NOVA BOVA konferens i Palanga, Litauern, 2-3 oktober. 
Besked från BOVA avvaktas. 
 

      2 feb 2004, i Oslo. 

7. Möten 2003 
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8. Övrigt 

 
Bör vi kartlägga våra olika resursfördelningsmodeller? Hur 
betalas inflödet av utländska studenter? 
 
Bör förvaltningscheferna vara med och dra principerna? Vi 
bör ha ett praktiskt exempel, t.ex. frågan om ersättning för 
internationella studenter. 

 

8. Övrigt 

 
 
Arlanda den 7 oktober 2002   
 
 
 
 
Paul Jensén, NOVA rektor                      Knut Wålstedt, NOVA koordinator 
  

 7


	NOVA Universitetet                 Styrelsen
	Styrelsemöte


